
POSICIONAMENT DE LA CUP LA SEU EN EL PLE EXTRAORDINARI 30 DE DESEMBRE 

 

A dimecres 30 de desembre es va celebrar l’últim ple de l’any 2015 amb convocatòria 

extraordinària, ja que el ple del mes de desembre ja havia estat convocat dos dies 

abans, i el govern volia aprovar els pressuposts abans d’acabar l’any perquè aquests no 

quedessin derogats pels de l’any anterior. A part de l’aprovació dels pressupostos de 

l’Ajuntament -punt de màxima importància i transcendència de l’ordre del dia- el ple 

comptava amb 3 punts de debat, dels quals a l’igual que el primer, volem destacar-ne 

el nostre posicionament com venim fent al llarg de tota la legislatura. 

 

En el primer punt s’entra a debat per l’aprovació del Pla d’Igualtat d’Oportunitats de 

l’Ajuntament que és un document en què s’analitza l’Ajuntament des d’una 

perspectiva de gènere per a descobrir mancances i discriminacions i poder actuar en 

conseqüència. Des de la nostra Candidatura creiem que és una eina necessària ja que 

l’Ajuntament, com a institució pública, ha de ser exemplar en la seva lluita per eradicar 

les discriminacions de gènere, no obstant aquest pla s’ha fet de pressa i corrents i no 

compleix amb les garanties i procediments que el farien un Pla complert. Des de la CUP 

també sabem que aquest document s’ha fet d’aquesta manera i es presenta amb 

aquesta urgència atès que és necessari per a rebre algunes de les subvencions que hi 

ha demanades. És per això, i amb el compromís del govern de realitzar durant la 

primavera un Pla complert que contempli en la seva elaboració els grups de treball 

amb treballadores, grups polítics, etc. Per aquest fet, hi votem a favor, però amb la 

condició que han assegurat a crear-ne un Pla més complert. Així doncs, el punt va ser 

aprovat per unanimitat de tots els grups. 

 

Pel que fa al segon punt de l’ordre del dia, referent a l’aprovació del pressupost de 

l’Ajuntament per al 2016, la CUP ens vam posicionar en contra per diverses causes. 



Entenem que els pressuposts són l’eina més important que es decideixen en els plens 

al llarg de l’any i que els condiciona a tots ells, ja que és la materialització de les 

polítiques municipals, i és per aquest motiu que creiem que calia donar més temps als 

grups municipals perquè poguessin treballar la proposta del govern presentada com a 

esborrany de pressuposts -que en aquest cas va ser entregat el dia 16 de desembre, 

tan sols a dues setmanes abans del ple extraordinari-. En aquest sentit, des de la CUP 

volem remarcar que tot i haver treballat els pressuposts i haver vist que no els podem 

acceptar, no hem estat capaces en aquests pocs dies d’elaborar uns pressuposts 

alternatius. 

Però la causa principal que ens ha portat a dir no a aquests pressuposts és 

estrictament política i és que el plantejament que es fa de les polítiques de pla de xoc 

creiem que no reflecteixen les necessitats que s’estan vivint actualment a la Seu. Per 

nosaltres garantir la vida digna als veïns i veïnes de la Seu és una prioritat, i no podem 

aprovar un pressupost en què tan sols es destina un 1% del total en partides 

destinades a mesures directes per a pal·liar la crisi -que després acaba essent un 

percentatge inferior vist que es distribueix en altres mesures que no són estrictament 

per garantir una vida digna, com pot ser l’emprenedoria-. Tot plegat ens sembla 

absolutament insuficient en l’actual context. 

D’altra banda un dels grans problemes que també veiem als pressuposts és la pròpia 

estructura que tenen, que fa que gran part de les àrees d’intervenció municipal es 

pressupostin i s’executin a través d’entitats municipals i altres consorcis, fet que 

dificulta enormement la fiscalització i el control democràtic. 

Finalment, un altre motiu que ens ha fet decantar cap al no és tot l’apartat referent al 

romanent i les inversions. Actualment els pressuposts s’ajusten en gran mesura a la 

despesa corrent de l’ajuntament, fet que dificulta enormement un debat polític sobre 

aquests i que acostuma a ser l’excusa per no engrandir partides al nostre entendre 

prioritàries, no obstant en aquesta manera de funcionar es preveu ja que es tancarà 

l’exercici amb un romanent, i serà en aquest moment que es decidirà en què 

s’inverteix aquest romanent, limitat però llavors en inversions concretes que no poden 

generar costs en el futur i que s’acaben traduint habitualment en obra pública. Per 



nosaltres aquesta manera de funcionar a part de ser poc honesta i transparent, 

provoca que sigui enormement difícil avançar i fer propostes cap a uns pressuposts 

socials mentre que facilita la inversió en totxo un cop ja aprovats els pressuposts i 

gràcies als diners que suposadament “sobren”. 

És per aquest conjunt de motius que la posició de la Candidatura d’Unitat Popular de la 

Seu ha estat contrària a l’aprovació dels pressuposts i aquest ha estat el nostre vot. 

D’altra banda volem fer autocrítica, som conscients que no hem pogut aportar tot el 

que haguéssim volgut, al ser el primer cop que treballem aquests tipus de 

documentació la feina se’ns ha fet molt feixuga i per això no hem sigut capaços de 

plantejar una alternativa real a aquests pressuposts, alternativa que entenem és 

necessària per reforçar de crítica legítima que ens porta a rebutjar els actuals 

pressuposts. Insistim, per la falta de temps, però evidentment també per la falta de 

coneixements propis i formació. Des d’aquesta visió crítica ens comprometem a 

treballar per aquest nou any, a ser capaços de presentar propostes alternatives que 

millorin i aportin els nostres punts de vista municipal als pressuposts. Fent referència a 

la feina feta en aquesta línia si que ens va semblar oportú mencionar al ple que 

l’adquisició dels comptadors d’aigua per part de l’ajuntament -evitant-ne així 

l’externalització que plantejava el govern inicialment- és en bona part gràcies a la 

nostra aportació. 

Finalment els pressupostos van ser aprovats per 10 vots a favor i 7 en contra, resultant 

dels vots favorables de CDC i ERC, i els vots en contraris de CxLS i la CUP. 

 

En el tercer punt del ple es debatia l’aprovació de la Plantilla Orgànica de l’Ajuntament 

per al 2016, on com a punt important apareixia la contractació d’un gerent. Des de la 

CUP no tenim clar els avantatges d’incorporar la figura de gerent com a càrrec de 

confiança i entenem que és tasca de l’equip de govern. Així és que vam votar en 

contra. Per tant, el punt va quedar aprovat per 10 vots a favor, els de CDC i ERC; i 7 

vots en contra, els de CxLS i CUP. 

 



L’últim punt a tractar al ple va ser referent a la modificació del Pacte – Conveni amb els 

treballadors de l’Ajuntament, on la CUP ens vam posicionar favorablement. Creiem 

que és un document que va ser validat pels propis treballadors en assemblea de 

manera que acceptem les seves decisions i acords laborals. Així doncs, el punt va ser 

aprovat per unanimitat de tots els grups municipals 

 

 


